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                           CONSILIUL JUDEȚEAN CONSTANȚA 

 

   

 

 

 

 

PROCES VERBAL 

 

încheiat cu ocazia desfășurării ședinței extraordinare a 

Consiliului Județean Constanța din data de 08.02.2024 

 

 

 Şedinţa extraordinară a fost convocată de către domnul Mihai Lupu, Președinte al Consiliului Județean 

Constanța pentru astăzi, 08.02.2024, ora 10,00, în baza Dispoziţiei nr.279 privind convocarea Consiliului 

Judeţean Constanţa în şedinţă extraordinară, pentru data de 08.02.2024, ora 10,00, în conformitate cu 

dispozițiile art.178 alin.(2) și 179 alin.(2) lit.b din O.U.G. nr.57/2019 privind Codul administrativ, cu 

modificările și completările ulterioare; Regulamentul de organizare și funcționare al Consiliului Județean 

Constanța aprobat prin Hotărârea Consiliului Județean Constanța nr.281/27.11.2020 completat prin 

Hotărârea Consiliului Județean Constanța nr.150/28.07.2021; 

 La sedinţă participă: domnul Mihai Lupu - Președinte al Consiliului Județean Constanța, doamna Nesrin 

Geafar - Secretar General al Județului Constanța,  consilierii judeţeni.  

A absentat motivat domnul consilier județean Adrian Petre Bereș. 

Au absentat domnii consilieri județeni Veronica Adriana Gheorghe, Virgil Cristian Senopol și Florin 

Leonard Tănase. 

  

X 

 

Dl. Mihai Lupu: Așa cum am spus, declar deschisă ședința extraordinară a Consiliului Județean Constanța, de 

astăzi, 08 ianuarie 2024, convocată în baza Dispoziției numărul  279 din 02 februarie 2024. 

Dau cuvântul Secretarul General al Județului pentru a face prezența. 

 

D-na Nesrin Geafar: Bună dimineața! 28 consilieri județeni prezenți. Mulțumesc. 

 

Dl. Mihai Lupu: Suntem în cvorum, ca atare, ordinea de zi a ședinței de astăzi ce cuprinde, dezbaterea celor 22 

proiecte de hotărâre: 

1. Proiect de hotărâre nr. 14/01.02.2024 privind bugetul de venituri și cheltuieli al Județului Constanța pe 

anul 2024. 

Iniţiator, Preşedintele Consiliului Judeţean Constanţa, Mihai Lupu. 

 

2. Proiect de hotărâre nr. 15/01.02.2024 privind aprobarea Bugetului de venituri și cheltuieli pe anul 2024 

pentru Direcția de Pază a Județului Constanța. 

Iniţiator, Preşedintele Consiliului Judeţean Constanţa, Mihai Lupu. 

 

3. Proiect de hotărâre nr. 16/01.02.2024 privind aprobarea Bugetului de Venituri și Cheltuieli pe anul 2024, 

pentru Muzeul de Istorie Națională și Arheologie Constanţa. 
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Iniţiator, Preşedintele Consiliului Judeţean Constanţa, Mihai Lupu. 

 

4. Proiect de hotărâre nr. 17/01.02.2024 privind Bugetul de Venituri și Cheltuieli al Direcției Generale de 

Evidență a Persoanelor Constanța pentru anul 2024.    

Iniţiator, Preşedintele Consiliului Judeţean Constanţa, Mihai Lupu. 

 

5. Proiect de hotărâre nr. 18/01.02.2024 privind aprobarea Bugetului de Venituri și Cheltuieli pe anul 2024, 

pentru Centrul Cultural Judeţean Constanţa „Teodor T. Burada”. 

Iniţiator, Preşedintele Consiliului Judeţean Constanţa, Mihai Lupu. 

 

6. Proiect de hotărâre nr. 19/01.02.2024 privind aprobarea Bugetului de cheltuieli pe anul 2024, pentru 

Biblioteca Județeană ,,I.N.Roman” Constanţa. 

Iniţiator, Preşedintele Consiliului Judeţean Constanţa, Mihai Lupu. 

 

7. Proiect de hotărâre nr. 20/01.02.2024 privind aprobarea Bugetului de Venituri și Cheltuieli pe anul 2024, 

de la Teatrul pentru Copii și Tineret Constanța ,,Căluțul de mare”. 

Iniţiator, Preşedintele Consiliului Judeţean Constanţa, Mihai Lupu. 

 

8. Proiect de hotărâre nr. 21/01.02.2024 privind aprobarea Bugetului de Venituri și Cheltuieli pe anul 2024, 

pentru Muzeul de Artă Constanţa. 

Iniţiator, Preşedintele Consiliului Judeţean Constanţa, Mihai Lupu. 

 

9. Proiect de hotărâre nr. 22/01.02.2024 privind aprobarea bugetului pe anul 2024, pentru Centrul Școlar 

pentru Educație Incluzivă „Albatros” Constanţa.                                                                                       

Iniţiator, Preşedintele Consiliului Judeţean Constanţa, Mihai Lupu. 

 

10. Proiect de hotărâre nr. 23/01.02.2024 privind aprobarea bugetului pe anul 2024, pentru Centrul Județean 

de Resurse și de Asistență Educațională Constanţa. 

Iniţiator, Preşedintele Consiliului Judeţean Constanţa, Mihai Lupu. 

 

11. Proiect de hotărâre nr. 24/01.02.2024 privind aprobarea bugetului Centrului Școlar pentru Educație 

Incluzivă „Delfinul” Constanța pe anul 2024. 

Iniţiator, Preşedintele Consiliului Judeţean Constanţa, Mihai Lupu. 

 

12. Proiect de hotărâre nr. 25/01.02.2024 privind aprobarea bugetului de venituri și cheltuieli al Spitalului 

Clinic de Pneumoftiziologie Constanța pe anul 2024. 

Iniţiator, Preşedintele Consiliului Judeţean Constanţa, Mihai Lupu. 

 

 

13. Proiect de hotărâre nr. 26/01.02.2024 privind acordarea unor stimulente financiare lunare personalului 

din cadrul Spitalului Clinic de Pneumoftiziologie Constanța pentru anul 2024. 

Iniţiator, Preşedintele Consiliului Judeţean Constanţa, Mihai Lupu. 

 

14. Proiect de hotărâre nr. 27/02.02.2024 privind repartizarea pe unități administrativ-teritoriale a sumelor 

defalcate din T.V.A. pe anul 2024, pentru finanțarea cheltuielilor privind drumurile județene și comunale. 

Iniţiator, Preşedintele Consiliului Judeţean Constanţa, Mihai Lupu. 

 

15. Proiect de hotărâre nr. 28/02.02.2024 privind repartizarea pe unități administrativ-teritoriale a unor sume 

din cote defalcate din impozitul pe venit în anul 2024 pentru susținerea programelor de dezvoltare locală, 
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pentru susținerea programelor de infrastructură care necesită cofinanțare locală, precum și pentru 

cheltuielile de funcționare pe care unitățile administrativ-teritoriele din județ, în mod justificat, nu le pot 

finanța din veniturile proprii și din sume defalcate din taxa pe valoarea adăugată pentru echilibrarea 

bugetelor locale. 

Iniţiator, Preşedintele Consiliului Judeţean Constanţa, Mihai Lupu. 

 

16. Proiect de hotărâre nr. 29/02.02.2024 privind aprobarea Bugetului de venituri și cheltuieli pe anul 2024 

pentru Muzeul de Artă Populară Constanța.  

Iniţiator, Preşedintele Consiliului Judeţean Constanţa, Mihai Lupu. 

 

17. Proiect de hotărâre nr.30/02.02.2024 privind aprobarea Bugetului de venituri și cheltuieli pe anul 2024 

pentru Complexul Muzeal de Științe ale naturii Constanța. 

Iniţiator, Preşedintele Consiliului Judeţean Constanţa, Mihai Lupu. 

 

18. Proiect de hotărâre nr.31/02.02.2024 privind aprobarea Bugetului de venituri și cheltuieli pe anul 2024, 

pentru Teatrul de Stat Constanța. 

Iniţiator, Preşedintele Consiliului Judeţean Constanţa, Mihai Lupu. 

 

19. Proiect de hotărâre nr.32/02.02.2024 privind Bugetul de venituri și cheltuieli pentru Unitatea de Asistență 

Medico-Socială Agigea, pe anul 2024. 

Iniţiator, Preşedintele Consiliului Judeţean Constanţa, Mihai Lupu. 

 

20. Proiect de hotărâre nr.33/02.02.2024 privind aprobarea bugetului de venituri și cheltuieli al Spitalului 

Clinic Județean de Urgență „Sfântul Apostol Andrei” Constanța pe anul 2024. 

Iniţiator, Preşedintele Consiliului Judeţean Constanţa, Mihai Lupu. 

 

21. Proiect de hotărâre nr.34 /02.02.2024 privind aprobarea bugetului Centrului Școlar pentru Educație 

Incluzivă "Maria Montessori" Constanța pe anul 2024. 

Iniţiator, Preşedintele Consiliului Judeţean Constanţa, Mihai Lupu. 

 

22. Proiect de hotărâre nr.35/02.02.2024 privind aprobarea Bugetului Direcției Generale de Asistență Socială 

și Protecția Copilului Constanța, pe anul 2024. 

Iniţiator, Preşedintele Consiliului Judeţean Constanţa, Mihai Lupu. 

 

 

Supun votului dumneavoastră ordinea de zi,  

- Cine este pentru? Abțineri? Împotrivă? 

 

D-na Nesrin Geafar: Domnul Ilie Cătălin, cum votați la ordinea de zi? Prezent, 29 de voturi pentru! 

Dl. Mihai Lupu: Mulțumesc frumos.    

Primul punct pe ordinea de zi : Proiect de hotărâre nr. 14/01.02.2024 privind bugetul de venituri și 

cheltuieli al Județului Constanța pe anul 2024. 

Vot vă rog, cine este pentru? 

Dl. Răzvan Filipescu: Am și eu ceva de spus, vă rog. 

Dl. Mihai Lupu: Vă rog! Vă rog dl. Filipescu! 

Dl. Răzvan Filipescu: Bună ziua dragi colegi! Domnule Președinte! .... vreau să fac niște aprecieri având 

în vedere că la Comisia de agricultură și mediu, comisie pe care o prezidez, nu a fost alocat niciun proiect 

pe ordinea de zi, în analiză și este pentru prima oară când nu ne dăm cu punctul de vedere, nu analizăm, nu 

putem să aducem amendamente, și atunci, îmi permit în plen să pun niște întrebări. Am văzut că de 3 ani de 
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zile, prindem în buget bani pentru 4 puncte de debarcare, în anul 2022 au fost 7 puncte de debarcare în 7 

localități, anul trecut tot 7, anul acesta 4. Vreau să vă întreb și eu care este stadiul acestor proiecte, care este 

sursa de finanțare pe care o aveți în vedere pentru realizarea acestor proiecte, ce s-a făcut până acum, și 

ulterior, o să îmi permit să vă mai pun o întrebare. Vă mulțumesc! 

Dl. Mihai Lupu: Da, mulțumesc! După cum știți prin Hotărârea Consiliului Județean, am delegat și am dat 

Asociației de Dezvoltare Durabilă aceste proiecte pentru a fi implementate și pentru a fi aduse la îndeplinire, 

totodată, să identifice și sursele de finanțare, pentru aceste proiecte. Am pus nenumărate întrebări, 

Vicepreședintele și implicit membrii în AGA au cerut aceste lămuriri, ni s-a motivat de către Asociația de 

Dezvoltare Durabilă, că nu este nicio axă de finanțare a acestor. Drept urmare, știți bine că am făcut, de anul 

trecut o hotărâre pe ordinea de zi și am vrut și am scos-o de pe ordinea de zi, că aceste .... să vină la Consiliul 

Județean. Am cerut și membrilor în AGA la ADD, și așa cum a făcut și Primăria, ca ADD-ul, până la 

sfârșitul acestei luni, să vină cu tot ce înseamnă demersurile făcute, dacă s-au făcut, dar nu am stat deloc, 

pentru că am cerut Direcției de Proiecte, aflată aici, să preia această problemă și să vă dea răspunsul în cel 

mai scurt timp. Cu siguranță lucrurile nu le vom lăsa așa, erau 7 puncte, pentru că șiți bine, erau 4 la Dunăre 

și 3 erau la Mare. Din păcate tot ce erau la Mare și tot ce am avut dicuții și cu ABADL și cu ANPA,  lucrurile 

nu sunt edificate pe deplin, pentru că nu sunt nici intabulate și unde exista această disponibilitate, nu am 

putut să mergem mai departe. Deci, concret, nu s-a făcut nimic, decât la stadiul în care știți dumneavoastră 

și nu am primit nici o informație de un an jumătate. 

Dl. Răzvan Filipescu: bun, în acest context, vreau să vă rog, ca la.... 

Dl. Mihai Lupu: Iertați-mă, să știți, că în buget, dacă o să vă uitați la un capitol, la proiecte, avem alocări 

bugetare și domnul Enciu vă poate spune pentru aceste lucruri. 

Dl. Răzvan Filipescu: Păi tocmai că am văzut că sunt alocări bugetare pentru aceste proiecte, semnificative, 

de vreo 300 și ceva de mii de lei, presupun că sunt pentru Studiul de Fezabilitate. 

Dl. Petre Enciu: Exact, da! 

Dl. Răzvan Filipescu: Bun! În același timp, eu la începutul anului, pe data de 3 ianuarie, v-am trimis și 

dumneavoastră și Secretariatului General, o solicitare prin care să prindem proiectul privind modernizarea 

și reabilitarea Târgului de la General Scărișoreanu...  

Dl. Mihai Lupu: E aceeași situație, să știți! 

Dl. Răzvan Filipescu: Nu, dar el nici măcar nu a fost prins, și am înțeles, pentru că ulterior, cei de la 

Amzacea, am vorbit și cu Primarul și cu Viceprimarul de acolo, au dat destul de târziu Hotărârea de Consiliu 

Local.. 

Dl. Mihai Lupu:  Da, erau niște construcții și nu au..., care erau.... știți povestea toată asta, adică nici de 

acolo nu am avut o colaborare tocmai ....  

Dl. Răzvan Filipescu: Știu, știu foarte bine 

Dl. Mihai Lupu:  Dar nu ne eschivăm, sunt prinși banii pentru ... în buget, pentru așa ceva 

Dl. Răzvan Filipescu: Nu sunt prinși! 

Dl. Lupu Mihai: Are un Studiu de Fezabilitate, sunt prinși! 

Dl. Răzvan Filipescu: Eu am văzut că nu sunt prinși pentru Târgul de la General Scărișoreanu, dacă domnul 

Vice.... 

Dl. Lupu Mihai: Avem posibilitatea să punem, să punem banii... 

Dl. Răzvan Filipescu: Nu sunt prinși, nu? 

Dl. Lupu Mihai: să punem banii...  de pe un capitol..... 

Dl. Răzvan Filipescu: Asta voiam, și am rugămintea, având în vedere că Târgul de la General Scărișoreanu, 

există, se pot demara lucrări de mâine să zic așa, aș prefera, și dacă nu vă supărați, chiar vă rog pe 

dumneavoastră, ca la prima rectificare, să luăm o parte din banii care sunt prevăzuți la aceste 4 puncte de 

debarcare, care nu au astăzi sursa de finanțare, să mutăm, să realizăm, să trecem la următoare etapă pentru 

Târgul de la General Scărișoreanu, să facem Studiul de Fezabilitate. Eu o să îmi permit să vorbesc cu cei de 

la Amzacea, pentru că a fost transferat doar 8500 mp și noi vorbisem inițial să transferăm și alte terenuri de 

jur împrejur, unde trebuia să se facă parcare și zona de animale vii, și am rugămintea, ca la prima rectificare, 
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pe care o facem la nivelul Consiliului Județean, să luăm bani de la aceste studii de fezabilitate, care oricum 

sunt sume destul de mari, să mutăm pe partea de Scărișoreanu, să demarăm procedura și acolo. Da? Vă 

mulțumesc.  

Dl. Lupu Mihai:  Bun, sigur că voiam să fim operativi, dar trebuie să fac niște considerații pe marginea 

acestui buget de venituri și cheltuieli. Toate solicitările instituțiilor, toate solicitările care se află în 

coordonarea Consiliului Județean, sau subordonarea Consiliului Județean, și-au făcut propriul buget, după 

necesități, după cerințe și după nivelul de dezvoltare pe care și-l doresc fiecare. Toate aceste solicitări au 

fost centralizate la serviciul, la direcția de specialitate, Direcția Economică, Direcția de Proiecte, toate au 

fost cuprinse în necesarul de buget de venituri și cheltuieli. Ar fi trebuit, ne-ar fi trebuit 400 de milioane ca 

să acoperim toate necesitățile și toate solicitările de par.. tuturor deconcentratelor. Din păcate, am avut 225 

milioane, datorită faptului că anul trecut nu am implementat, și aici este altă poveste și trebuie spusă, 

excedentul bugetar, pentru că nu a fost pierdere de bani, a fost pe niște proiecte care nu s-au implementat, 

ele s-au raportat anul acesta și am reușit să acoperim o parte din deficitul care ne-ar fi fost necesar să 

răspundem tuturor solicitărilor deconcentratelor și bineînțeles, instituțiilor aflate în coordonarea sau 

subordinea noastră. Cu toate acestea, au mai rămas încă 100 milioane, pe care dacă vreți, domna Director 

Economic, poate să vă explice, a reușit să corectăm de la toate instituțiile sau pe proiectele, ca să îi spun și 

domnului consilier Filipescu, proiectele care nu sunt mature, care nu au studiu de fezabilitate, care nu au 

șanse să fie implementate, să fie scoase aceste sume, ca să nu putem să grevăm, să avem un buget echilibrat. 

Astăzi am venit în fața dumneavoastră cu un buget, pe care l-au propus instituțiile, nu Președintele 

Consiliului Județean, nu eu, Președintele Consiliului Județean face bugetul. Instituțiile au transmis 

Consiliului Județean necesarul de finanțare și bugetul care are, de care are nevoie pentru a fi alocat pentru 

buna funcționalitate, pentru mentenanță și pentru investiții. Ca să știți că asta a fost alocarea bugetară și pe 

IVG și pe cote defalcate și pe TVA și pe toate astea, cu un deficit major pentru județul Constanța. Dacă mai 

sunt și alte considerații, dacă nu, supun votului dumneavoastră! 

Cine este pentru? Abțineri? Împotrivă? 2 abțineri. 

D-na Nesrin Geafar: 28 voturi pentru, 2 abțineri. Țin să se consemneze în procesul verbal prezența 

domnului Barață, a domnului Ilie Cătălin, a domnului Zahariuc. Mulțumesc! 

Dl. Mihai Lupu: Punctul 2 pe ordinea de zi, a venit și domnul Palaz, deci, dl. Palaz, dacă ați venit, suntem 

la primul punct pe ordinea de zi, și vă rugăm să vă exprimați și votul dumneavoastră, Proiect de hotărâre 

nr. 14/01.02.2024 privind bugetul de venituri și cheltuieli al Județului Constanța pe anul 2024.  

D-na Nesrin Geafar:  Se va consemna votul domnului Palaz, pentru! 

Dl. Mihai Lupu: Pentru? Mulțumesc frumos. Proiect de hotărâre nr. 15/01.02.2024 privind aprobarea 

Bugetului de venituri și cheltuieli pe anul 2024 pentru Direcția de Pază a Județului Constanța.  

Vot, vă rog! Cine este pentru? Abțineri? 2 abțineri. Împotrivă? Mulțumesc frumos! 

D-na Nesrin Geafar: 30 voturi pentru și 2 voturi abținere. 

Dl. Lupu Mihai: Mulțumesc frumos! Punctul 3 pe ordinea de zi, Proiect de hotărâre nr. 16/01.02.2024 

privind aprobarea Bugetului de Venituri și Cheltuieli pe anul 2024, pentru Muzeul de Istorie Națională și 

Arheologie Constanţa. Înainte de a supune votului dumneavoastră acest proiect și a tuturor proiectelor care 

țin cultură, pentru că am auzit multe și sunt și niște amendamente pe aceste proiecte, multe, multe privind 

alocările bugetare de promovare ale acestor edificii de cultură și activitățile lor, vreau să anunț în plenul 

ședinței de astăzi, că amendamentele dumneavoastră, toate, le acceptăm și vor fi supuse în integralitate 

proiectelor de hotărâre. Acest lucru se face pentru că avem avizul Directorului Economic, care nu 

influențează bugetul de venituri și cheltuieli. Asta ca să luăm din toate discuțiile vis-a-vis de reclama 

Președintelui, că-și face președintele campanie electorală pe aceste teme. Deci, amendamentul pe care l-ați 

propus dumneavoastră cu privire la diminuarea sumelor pentru reclamă și publicitate și pentru promovarea 

proiectelor instituțiilor, toate instituțiile care sunt aici, sunt acceptate, și sunt introduse, și ele practic vor 

opera în hotărârile noastre, pe care le avem. Ok, eu am spus care este punctul de vedere, le acceptăm, le 

citim și vă supun votului dumneavoastră proiectul de hotărâre în integralitate. Vă rog, doamna Secretar! 
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D-na Nesrin Geafar:  Înainte de a se supune votului aș dori să citesc amendamentul formulat, în așa fel 

încât să ia cunoștință de el în ședință publică. La acest amendament la proiecul de hotărâre numărul 16 există 

și un punct de vedere de la la Direcția Economică, din care rezultă că modificarea nu implică nicio influență 

asupra sumelor prevăzute la titlul doi Cheltuieli cu bunuri și capital și dau citire amandamentului formulat 

de  Grupul consilierilor PNL prin liderul grupului Gianina Ionela Topolov, amendament asumat de domnul 

Președinte, care va face corp comun cu proiectul de hotărâre și urmează să fie votat de dumneavoastră în 

integralitate, ulterior.  

„Amendament – De la capitolul de cheltuieli 20.30.01 – Reclamă și Publicitate suma propusă de 200.000,00 

lei se reduce la 180.000,00 lei, diferența de 20.000,00 lei se alocă la capitolul de cheltuieli 20.01.03 – 

Încălzit, Iluminat și Forță motrică.” 

Mulțumesc! 

Dl. Mihai Lupu: Bun! Se va supăra domnul Mototolea! Poate ne explicați și dumneavoastră câteva lucruri, 

de ce ați dublat sumele astea!? 

Dl. Constantin Aurel Mototolea: Pentru că .... automat ea se pune în discuție în noiembrie decembrie, 

după aceea până se aprobă bugetul... în cazul în care nu reușesc să fac contractele propriu-zise de promovare, 

se diminuează, că asta e normal. Dar am pus acești 200.000,00 lei, în același cuantum ca anul trecut, repet, 

în ideea de a reface și site-ul muzeului care este defectuos și care va deveni .. imperativ această refacere 

având în vedere mutarea muzeului în alt loc. Pentru că, după cum cred că se știe foarte bine, în sfârșit s-a 

demarat proiectul și noi trebuie să ne mutăm. Și atuncea, dispărând locația, nemai putând fi vizitat fizic 

muzeul din Piața Ovidiu, loc care atrăgea cel mai mare număr de vizitatori, o parte din activități sau din 

publicitate sau din vizibilitate ar trebui transferată către mediul on-line. Asta a fost logica solicitării. Știam 

că totuși nu voi putea contracta în limita celor  200.000,00 lei, pentru că e normal să fie așa, că uite când se 

votează bugetul și devine efectiv din martie cheltuiala, dar în linia asta am gândit. De asta am solicitat, e 

foarte simplu. Dacă mai sunt întrebări? 

D-na Topolov Gianina Ionela: Cu permisiunea dumneavoastră domnule președinte! După cum colegii mei 

din comisia de buget-finanțe știu discuția. Ieri a fost o comisie destul de lungă, care a durat undeva la șase 

ore, în care s-a discutat foarte mult pe bugetul 2023 execuție, 2023 buget 2024. În ceea ce privește instituția 

dumneavoastră, ați avut un buget de 180.000,00 lei, dar ați executa doar 141.000,00 lei. Motiv pentru care 

am considerat că dacă întradevăr vroiați să luați inițiativă, puteați să cheltuiți diferența până la 180.000,00 

lei. Și atunci am considerat că având o sumă mult mai mică pe execuție, corect și faptul că banii publici 

trebuiesc cheltuiți într-un mod extrem de eficient și foarte atent, am considerat că bugetul pe 2023 este 

suficient pentru ce aveți nevoie. Vă rog! 

Dl. Constantin Aurel Mototolea: E simplu și aicea aveți dreptate. Numai că am demarat procedura de 

achiziție a serviciilor pentru construirea site-ului anul trecut, numai că a venit acea ordonanță care mi-a răpit 

două luni. Noiembrie, decembrie m-a blocat total, asta a fost tot. 

D-na Topolov Gianina Ionela: Nu vreau să par, dar nu știu de ce ați lăsat-o pe ultimele două luni. Puteați 

să o faceți în cursul anului. Aveați totuți o sumă alocată, era bine să o cheltuiți. 

Dl. Mihai Lupu: Bun! Doamna Topolov! S-a consemnat, supun votului amendamentul dumneavoastră. Îl 

susțin. Eu cred, dacă îmi permiteți, cred că fiecare manager are propria lui proiecție și mandatul primit ca 

să își facă, și nu vorbim doar de muzeu, de toate muzeele lor. Niciodată, dar absolut niciodată, nu cred că 

noi putem să ne substituim managementului unei instituții, pentru că deja se duce în altă zonă de abuz. De 

aia am ținut cont de necesitățile și le-am cerut tuturor să-și justifice la sânge, nu pentru că vreau să irosim 

banii, sau să facă Lupu campanie pentru așa ceva. Dacă putea să-și facă Lupu campanie, trei ani jumate, își 

făcea, nu trebuie să mai facă trei luni de zile sau șase câte or fi. 

Deci, supun votului dumneavoastră amendamentul propus! Vă rog domnul Palaz! 

Dl. Claudiu Iorga Palaz: Raportarea e numai la anul 2023 să înțeleg! 

D-na Topolov Gianina Ionela: Așa am făcut! 

Dl. Claudiu Iorga Palaz: Avem o situație pe 2021, 2022 pe același capitol cât a fost alocat? Sau ne-a apucat 

acuma durerea de banul public? Avem o situație? 
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D-na Topolov Gianina Ionela: Domnul Palaz, o putem face! 

Dl. Claudiu Iorga Palaz: Da dar vreau să ne raportăm, am văzut raportarea privind cheltuirea banului 

public, dar vreau să știu dacă față de ceilalți ani tot așa ne-am raportat. 

Dl. Mihai Lupu: Bun! Domnul Palaz, nu ne-am pregătit. Data viitoare o să vă prezentăm toate datele care 

D-na Topolov Gianina Ionela: Dar puteți să le faceți dumneavoastră domnul Palaz, că nu e greu! 

Dl. Claudiu Iorga Palaz: Doamnă, ați ridicat o problemă și.. uitați acuma dacă dumneavoastră v-ați gândit 

la acest lucru vă întreb și eu de ce ne raportăm la... 

D-na Topolov Gianina Ionela: Să ne-o dați și nouă. Nu, dacă o faceți să ne-o comunicați și nouă. 

Dl. Claudiu Iorga Palaz: Deci, vă întreb încă o dată, v-ați apucat de anul economia față de banul public? 

Adică raportăm să înțeleg activitatea Consiliului, dintr-o dată PNL trece în opoziție doar anul ăsta? În 2021, 

2022 a fost în regulă? 

D-na Topolov Gianina Ionela: Domnul Palaz,nu vorbim de politică aici, vorbim de faptul că a fost o 

comisie de buget-finanțe și noi întotdeauna în comisia de buget-finanțe ne-am spus punctul de vedere. 

Dl. Claudiu Iorga Palaz: Și ați avut și acum doi ani dezbatere? 

D-na Topolov Gianina Ionela: Dacă a fost cazul am făcut amendament, dacă nu, nu. Dacă vă aduceți 

aminte, în trecut a făcut USR-ul amendament. 

Dl. Mihai Lupu: Domnul Palaz, doamna Topolov, vă rog frumos! A fost o întrebare a domnului Palaz, 

pentru că noi avem datele și vă răspundem! 

Dl. Claudiu Iorga Palaz: De la comisia de buget, domnul consilier, așa a spus mai devreme! 

Dl. Mihai Lupu: Eu sunt președinte deocamdată, poate voi fi consilier, dumneavoastră veți fi președinte. 

Dl. Claudiu Iorga Palaz: Deocamdată! Poate! 

Dl. Mihai Lupu: Repet! Revin la chestiune și supun amendamentul propus de grupul PNL votului 

dumneavoastră. 

Cine este pentru? Ok! Amendamentul a trect. Supun în integralitate acest proiect. 

Cine este pentru? Abțineri? Împotrivă? 

D-na Nesrin Geafar: 33 voturi pentru. 

Dl. Mihai Lupu: Punctul 4 pe ordinea de zi Proiect de hotărâre nr. 17 privind Bugetul de Venituri și 

Cheltuieli al Direcției Generale de Evidență a Persoanelor Constanța pentru anul 2024. Întrucât mi-am 

asumat și am acceptat acest amendament, vă supun votului dumneavoastră proiectul în integralitate.  

Cine este pentru?Abțineri? Împotrivă? 

Dl. Barață Bogdan Dumitru: Domnule președinte?  

Dl. Mihai Lupu: Sunteți pentru sau împotrivă? 

Dl. Barață Bogdan Dumitru: Sunt pentru proiectul votat cu tot cu amendament. Dar îmi permit să precizez 

că tehnic vorbind, un amendament depus și ne votat separat nu poate fi introdus în proiectul mare, în ciuda 

declarației pe care ați făcut-o. Deci e de apreciat poziția dumneavoastră, dar fiind depus amendament al 

trebuie votat distinct. Bănuiesc că doamna Secretar General îmi poate da dreptate sau mă poate contrazice. 

Mulțumesc! 

D-na Nesrin Geafar: Atâta timp cât amendamentul formulat este asumat de domnul președinte și devine 

corp comun cu proiectul de hotărâre, fiind și un punct de vedere de la Direcția Economică în acest sens, nu 

sunt motive să fie votat separat. Deci proiectul de hotărâre va suporta modificarea amendată de 

amendamentul formulat la acest proiect de hotărâre și va deveni corp comun. Nu este necesar să voteze  

atâta timp cât domnul președinte în calitate de inițiator își asumă acest amendament. 

Dl. Barață Bogdan Dumitru: Îl contrasemnați, îl votăm! 

Dl. Mihai Lupu: S-a votat. Deci consemnăm doar votul dumneavoastră pentru sau împotrivă?  

Dl. Barață Bogdan Dumitru: Pentru! 

Dl. Mihai Lupu: Mulțumesc! 

D-na Nesrin Geafar: 33 voturi pentru. Mulțumesc! 



8 
 

Dl. Lupu Mihai: Punctul 5 pe ordinea de zi, Proiect de hotărâre nr. 18 privind aprobarea Bugetului de 

Venituri și Cheltuieli pe anul 2024, pentru Centrul Cultural Judeţean Constanţa „Teodor T. Burada”. Dacă 

sunt considerente pe acest proiect? 

Dl. Răzvan Filipescu: Eu aș vrea să vorbesc! 

Dl. Lupu Mihai: Vă rog domnul Filipescu! 

Dl. Răzvan Filipescu: Din aceleași motive ca și la primul, pentru că nu am avut nimic la comisie. Voiam 

să vă spun ceva în primul rând și apoi să vă întreb. Am văzut că se reface evenimentul cu Festivalul tradițiilor 

și gastronomiei pescărești. V-aș ruga ca de această dată, având în vedere ce s-a întâmplat anul trecut, să fim 

puțin mai atenți la ce înseamnă organizare. Să ne alegem cu atenție perioada. Dacă iar îl facem într-o 

perioadă în care suntem în extrasezon și nu sunt foarte mulți turiști nu o să aibă succes. Mă gândesc că acest 

proiect este făcut ca să promoveze Constanța ca destinație turistică și tradițiile locale. Data trecută, știți 

foarte bine că nu au fost foarte mulți turiști prezenți. Doi, dacă vrem să îl promovăm, ar trebui să îl 

promovăm și pe plan național și să îl punem pe un calendar de evenimente al Constanței și aici ar trebui, 

din punctul meu de vedere, colaborat și cu organizația de management a destinației la nivelul județului. Al 

doilea eveniment, am văzut că se reia Festivalul de la Mamaia. Este foarte bine, nu suntem împotrivă, eu 

unul personal, este un lucru foarte bun, dar am văzut că valoarea bugetului este dublă, chiar triplă față de 

suma licitată. Aș vrea să ne spuneți și nouă care sunt fundamentele și cît se va acoperi din biletele vândute.  

Dl. Lupu Mihai: Domnul Filipescu! Și dumneavoastră și tot ce înseamnă managementul turismului, ne 

solicită instituțiilor noastre, să organizăm, să fim parteneri, prin evenimente, prin tot. Și sigur că asta s-a 

ținut cont. Dacă ne uităm la proiecția pe anul acesta, el este festival concurs. Care necesită selecții în toată 

țara, cu mult mai mare logistică și mult mai multe cheltuieli. Nu eu am făcut acest buget, s-au făcut estimări 

și le-au făcut specialiștii și ei au considerat că ăsta este bugetul acoperitor pentru acest lucru. Sigur că au 

mai fost și alte discuții, de ce avem nevoie și de festival de muzică populară și ce-ar mai trebui, de ce trebuie 

să facem și alea. Ai atâtea instituții, unii, scuzați-mă domnul Palaz, unii dacă vă dau acuma o hotărâre, acum 

câțiva ani le-au desființat. Noi le-am înființat și sunt partenere mediului de afaceri și noi azi le spunem de 

ce faci festivaluri, de ce nu îl faci, cât ai cheltuit. Rolul, știți bine că anul trecut a fost un buget acoperitor, 

dar nu s-a cheltuit pentru că a fost scos la licitație. Au fost 4 milioane și s-au cheltuit 3 milioane, deci un 

milion a rămas. Noi punem ca o sumă acoperitoare, în așa fel încât să ..., nu noi specialiștii și direcția 

respectivă și subordonata respectivă. Deci dacă doriți ca să primiți mai multe informații directoarea de la 

Centrul Cultural, care acum este într-un proiect internațional apropo că a reușit să aducă 250 de mii de euro 

pentru clasificarea monumentelor din județul nostru, fonduri europene, și am invitat toate instituțiile să 

procedeze ca atare, vă dă toate detaliile. Cât privește calendarul, cu siguranță eu am cerut și am spus de 

fiecare dată, sunt suport, nu eu, consiliul județean, noi suntem suport pentru mediul de afaceri și domnul 

Bucovală poate să vă spună. Ori de câte ori a fost nevoie și ni s-a cerut sprijinul am fost acolo. Mai departe, 

fără mediul de afaceri, orice participare la târguri, orice eveniment fără mediul de afaceri îl facem degeaba, 

alocăm degeaba banii ăștia. Parteneriatul cu mediul de afaceri este obligatoriu și ca atare noi am consultat 

și Camera de Comerț și instituțiile patronale care cum doresc. Restul și anul trecu știți că au fost parteneri  

pe acest proiect, pe partea de festivalul peștelui. Închid fraza imediat și vă spun, cu siguranță cifrele sau 

toate lucrurile astea nu le-am fundamentat eu, sunt specialiștii care le-au spus. Cât privește calendarul și 

când se face, mediul de afaceri și împreună cu Teodor Burada stabilesc aceste lucruri, date mai corect spus. 

Bănuiesc că s-a ținut cont de ceea ce spuneți dumneavoastră. Vă rog! Mulțumesc! 

Dl. Răzvan Filipescu: Bun, dar la Festivalul gastronomiei și tradițiilor pescărești este făcut de o instituție 

din subordinea Consiliului Județean. Anul trecut, de exemplu am văzut că se vindeau creveți de Argentina, 

se vindeau ... 

Dl. Lupu Mihai: Am să vă spun un singur lucru.... 

Dl. Răzvan Filipescu: Nu, nu, acuma vă spun sincer, era un stand de sushi.... 

Dl. Lupu Mihai: Am să vă spun un singur lucru.... 

Dl. Răzvan Filipescu: Eu nu știu cine vine să mănânce sushi la Festivalul tradițiilor, nu știu dacă eu când 

eram copil mic am mâncat sushi tradițional, în Constanța sau în Tulcea. 
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Dl. Lupu Mihai: Acuma dacă vă uitați .... au fost și lipovenii, au fost și .... 

Dl. Răzvan Filipescu: Au fost! Foarte bine! Dar haideți să mergem pe tradiții și atuncea să facem un 

eveniment care să pună Constanța pe harta evenimentelor turistice și să generăm plus de valoare și să 

aducem turiști. Dacă o să îl facem la sfârșit de mai sau la început de iunie, când nu există turiști, pentru că 

școlile nu au intrat în vacanță, degeaba îl facem!  

Dl. Lupu Mihai: Nu eu hotărăsc! Stabilim... mediul de afaceri... 

Dl. Răzvan Filipescu: Nu! Eu am văzut...Eu mi-am permis să fac această observație pentru că am văzut 

calendarul propus de Teodor Burada. 

Dl. Lupu Mihai: E o observație pertinentă care Teodor Burada trebuie să țină cont de ea. Și atunci trebuie 

să organizăm împreună. Dar, încă o dată repet, dacă gândim noi că facem pentru alții fără participarea 

mediului de afaceri ne înșelăm amarnic! 

Dl. Răzvan Filipescu: De acord, dar nu am zis asta! Am spus altceva. 

Dl. Lupu Mihai: Da, dar dumneavoastră povestiți de sushi. Sunteți om care sunteți racordat foarte bine la 

lumea fermierilor și la toate astea. Știți bine cum ne-am rugat de Crame să vină și nu au venit toate. Știți 

bine că le-am pus cele mai joase taxe, de un leu sau opt lei pe nu știu ce, ca să vină, sau nici nu le-am mai 

luat. Eu zic că aici și rolul nu numai al Consiliului Județean și al nostru al fiecăruia să promovăm astfel de 

lucruri dacă suntem inițiatori și vrem să îl facem. 

Dl. Răzvan Filipescu: Corect, dar să știți că anul trecut a fost organizat foarte din scurt. Întrebați pe oricine 

doriți din județ. 

Dl. Lupu Mihai: Acuma... 

Dl. Răzvan Filipescu: A fost termenul extraordinar de scurt de realizat. 

Dl. Lupu Mihai: Domnul Filipescu, s-a organizat. E bine sau e rău? 

Dl. Claudiu Iorga Palaz: Prost, rau, el s-a organizat! Ce mai contează! 

Dl. Răzvan Filipescu: Depinde. Dacă vreți poate să fie un început, dar trebuie să învățăm să îl facem din 

ce în ce mai bine, pentru că anul trecut .... pentru Constanța nu a fost ... 

Dl. Lupu Mihai: Dar nu există perfect, dumneavoastră știți un lucru care e perfect? Faceți-l dumneavoastră! 

Da domnul Palaz, vă rog! 

Dl. Claudiu Iorga Palaz: Domnule președinte, ați făcut o afirmație, și în ceea ce spune ... în asentimentul 

colegului meu de la PRO România, o întrebare. Cine sunt specialiștii, specialiștii, specialiștii, cine sunt? 

Nume și prenume! Prenume! 

Dl. Lupu Mihai: Domnul Palaz dacă am avea specialiști în județul ăsta.... 

Dl. Claudiu Iorga Palaz: Păi ați spus dumneavoastră mai devreme.. specialiștii l-au organizat. 

Dl. Lupu Mihai: Eu de exemplu, pe turism, m-am consultat cu oamenii din... restu.... 

Dl. Claudiu Iorga Palaz: Aici, aici, aici.... 

Dl. Lupu Mihai: E departamentul care ... au fișa postului....departamentul... 

Dl. Claudiu Iorga Palaz: Cine, cine, cine sunt? 

Dl. Lupu Mihai: Directorul își numește subalternii.... nu acuma nu mă duceți să..... 

Dl. Claudiu Iorga Palaz: Deci directorul e specialistul? 

Dl. Lupu Mihai: Directorul și e corect nu?..... nu sunteți dumneavoastră specialistul și în mecanică auto și 

aviație... și toate astea.... 

Dl. Claudiu Iorga Palaz: Eu nu sunt, eu am întrebat. Domnul președinte, eu am întrebat ...... 

Dl. Lupu Mihai: Nu îi știu nominal, mă interesez și vii spun data viitoare. 

Dl. Claudiu Iorga Palaz: Lăsați-mă să vorbesc...v-ați întrebat legat de afirmația făcută de dumneavoastră, 

că aveți acest proiect, că aveți acest buget, că aveți această organizare făcută de specialiști. Bun! Cine sunt? 

Vrem să îi vedem și noi, să ne explice! Că așa dumneavoastră spuneți nu știu că specialiștii și noi, de 

exemplu, colegul Filipescu când a vrut să întrebe, dacă avea un specialist acum, ăsta care spuneți 

dumneavoastră de el, îl întrebam aici, de față cu lumea. Cum ai organizat asta? Și arătați-ne și nouă un 

nume. Aveți un nume? 

Dl. Lupu Mihai: Doamna director de la Centrul Cultural Teodor Burada cu colaboratorii dumneaei. 
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Dl. Claudiu Iorga Palaz: Ei sunt colaboratori sau sunt specialiști? Că sunt diferiți. 

Dl. Lupu Mihai: Domnul Palaz.... 

Dl. Claudiu Iorga Palaz: Deci nu aveți specialiști!? 

Dl. Lupu Mihai: Probabil că sunt sau nu sunt... nu mă puneți pe mine să știu în fiecare.... 

Dl. Claudiu Iorga Palaz: Domnul președinte.... 

Dl. Lupu Mihai: În fiecare entitate să știu eu .... mă duceți la Muzeu să știu eu câți sunt specializați pe 

toată.... 

Dl. Claudiu Iorga Palaz: N-am spus eu acest lucru. 

Dl. Lupu Mihai: Eu spun că acest proiect l-au făcut ... 

Dl. Claudiu Iorga Palaz: Auzindu-vă pe dumneavoastră, eu am vrut să vă ajut, să ne arătați specialiștii din 

consiliu. Asta voiam..... 

Dl. Lupu Mihai: Bun! Data viitoare am să îi invit pe cei care fundamentează astfel de lucruri, să vii aduc 

aici în fața dumneavoastră. Sunteți mulțumit? 

 Dl. Claudiu Iorga Palaz: Dar mai rău v-am încurcat. Dar altă dată nu mai faceți afirmații de-astea, fiți mai 

atent! 

Dl. Lupu Mihai: Domnul Gherghilescu,vă rog! Dacă dumneavoastră... 

Dl. Gherghilescu Vasile: Îmi cer scuze că intervin, este pentru prima dată, în 23 de ani de când intervin la 

o astfel de ședință, în calitatea mea de manager al unei instituții de cultură și, am simțit nevoia să spun acum, 

pentru că mă simt puțin...și eu și colegii mei, care suntem directori de instituții, puțin în disconfort. 

Dl. Claudiu Iorga Palaz: De ce? 

Dl. Gherghilescu Vasile: Întrebați de specialiști, managerul instituției este primul specialist...este una, v-o 

spun cât se poate de corect.  

Noi, la rândul nostru vă spun cum procedăm, la rândul nostru ne consultăm cu organizatori naționali, 

internaționali de festivaluri, de momente importante, că nu suntem specialiști în toate, sunt lucruri pe 

care...și atunci ne documentăm. Ne alegem colaboratori, întrebăm, domnule cam cum se face asta, cam ce 

implică, logistică, tot, tot.. și atunci fundamentăm un proiect pe care-l aducem în fața conducerii.  

Dl. Palaz Claudiu – Iorga: Perfect! Am înțeles! Dați-ne colaboratori. 

Dl. Gherghilescu Vasile: Eu v-am spus cum se procedează. 

Dl. Palaz Claudiu – Iorga: Păi ați spus mai devreme. 

Dl Gherghilescu Vasile: Și m-am simțit în calitate de.. 

Dl. Palaz Claudiu – Iorga: Și v-ați simțit jignit? 

Dl. Gherghilescu Vasile: Nu! Nu! 

Dl. Palaz Claudiu – Iorga: Că vă întrebă consilierii. De fiecare dată când vrem noi, consilierii, ca să 

înțelegeți lucrul acesta. 

Dl Gherghilescu Vasile: Așa. 

Dl Lupu Mihai: Domnule Palaz, hai păstrați puțin respectul că nu suntem de-o seamă. Dacă vi se vorbește 

politicos, vorbiți și dumneavoastră. 

Dl. Palaz Claudiu – Iorga: Domnule președinte, dacă ați împins lucrurile până aici vreau să vedem cine 

sunt colaboratorii de care ați spus mai devreme. Cu cine v-ați consultat.   

Dl Gherghilescu Vasile: Dumneavoastră mă întrebați... să răspund în numele colegei mele, pentru că eu nu 

sunt la... dacă mă cunoașteți, eu reprezint Teatrul pentru Copii și Tineret, pentru că sunt conducătorul unei 

instituții și vă spun în 20 și ceva de ani cum am procedat.  

Dl. Palaz Claudiu – Iorga: Aveți legătură cu.. 

Dl. Gherghilescu Vasile: Nu. M-am simțit...că ați spus, domnule, care sunt specialiștii! Tratându-ne pe noi, 

ca directori... Stimate domnule Palaz, este singura dată când m-am ridicat și am vrut să iau...că m-am simțit 

jignit, atâta tot. 

Dl. Lupu Mihai: Am o rugăminte, domnule Palaz.. 

Dl. Gherghilescu Vasile: Am vrut să vă spun că specialiștii sunt managerii instituțiilor. 

Dl. Lupu Mihai: Domnule Gherghilescu...domnule Palaz... 
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Dl. Palaz Claudiu – Iorga: Domnule președinte, nu înțeleg, are legătură cu proiectul? Dumnealui are 

legătură? 

Dl. Lupu Mihai: Nu, v-a dat niște detalii vis a vis de cum sunt la dumnealui. Mulțumesc frumos.  

Dl. Palaz Claudiu – Iorga: Proaste! 

Dl. Lupu Mihai: Bun. Supun în integralitate proiectul de hotărâre 

 -Cine este pentru? Abțineri? Împotrivă? 

D-na Nesrin Geafar: Doamna Abdurefi - abținere, doamna Lazăr Gilda - abținere, doamna Dumitrescu – 

abținere și domnul Enciu. 5 voturi abținere și 28 voturi pentru.  

Dl. Lupu Mihai: Punctul 6 pe ordinea de zi, Proiect de hotărâre nr. 19 privind aprobarea Bugetului de 

cheltuieli pe anul 2024, pentru Biblioteca Județeană ,,I.N.Roman” Constanţa. 
-Vot vă rog. Cine este pentru? Abțineri? Împotrivă? 

D-na Nesrin Geafar: 33 de voturi pentru. 

Dl. Lupu Mihai: Punctul 7 pe ordinea de zi, Proiect de hotărâre nr. 20 privind aprobarea Bugetului de 

Venituri și Cheltuieli pe anul 2024, de la Teatrul pentru Copii și Tineret Constanța ,,Căluțul de mare”. 

-Vot vă rog. Cine este pentru?  

D-na Topolov Gianina Ionela: Avem amendament! Domnul președinte avem amendament! 

Dl. Lupu Mihai: Ok! Avem amendament asumat! 

D-na Nesrin Geafar: Domnul președinte și-a asumat la toate proiectele amendamentele formulate.  

Dl. Lupu Mihai: Vreți să îl citim? Citiți-l doamna! 

D-na Nesrin Geafar: De la capitolul de cheltuieli 20.30.01 – Reclamă și Publicitate suma propusă de 

200.000,00 lei se reduce la 100.000,00 lei, diferența de 100.000,00 lei se alocă la capitolul de cheltuieli 

20.01.07 – Transport. 

Dl. Lupu Mihai: Ok. Supun votului dumneavoastră proiectul în integralitate. 

Cine este pentru? Abțineri? Împotrivă? 

D-na Nesrin Geafar: 33 de voturi pentru. 

Dl. Lupu Mihai:  Proiect de hotărâre nr. 21 privind aprobarea Bugetului de Venituri și Cheltuieli pe anul 

2024, pentru Muzeul de Artă Constanţa. 

Supun votului dumneavoastră. Cine este pentru? 

D-na Nesrin Geafar: Citesc amendamentul. De la capitolul de cheltuieli 20.30.01-Reclamă și Publicitate 

suma propusă de 150.000,00 lei se reduce la 50.000,00 lei, diferența de 100.000,00 lei se alocă la capitolul 

de cheltuieli 20.02- Reparații curente. 

Dl. Lupu Mihai: Bun. Supun votului dumneavoastră. 

Cine este pentru? Abțineri? Împotrivă? 

D-na Nesrin Geafar: 33 de voturi pentru. 

Dl. Lupu Mihai: Punctul 9, Proiect de hotărâre nr. 22 privind aprobarea bugetului pe anul 2024, pentru 

Centrul Școlar pentru Educație Incluzivă „Albatros” Constanţa. Supun votului dumneavoastră proiectul.                                                                                 

Cine este pentru? Abținere? Împotrivă? 

D-na Nesrin Geafar: 33 de voturi pentru. 

Dl. Lupu Mihai: Punctul 10, Proiect de hotărâre nr. 23 privind aprobarea bugetului pe anul 2024, pentru 

Centrul Județean de Resurse și de Asistență Educațională Constanţa. 

- Vot, vă rog! Cine este pentru? Abținere? Împotrivă? 

D-na Nesrin Geafar: 33 de voturi pentru. 

Dl. Lupu Mihai: Punctul 11, Proiect de hotărâre nr. 24 privind aprobarea bugetului Centrului Școlar pentru 

Educație Incluzivă „Delfinul” Constanța pe anul 2024. 

- Vot, vă rog! Cine este pentru? Abținere? Împotrivă? 

D-na Nesrin Geafar: 33 de voturi pentru. 

Dl. Lupu Mihai: Punctul 12, Proiect de hotărâre nr.25 privind aprobarea bugetului de venituri și cheltuieli 

al Spitalului Clinic de Pneumoftiziologie Constanța pe anul 2024. 

- Vot, vă rog! Cine este pentru? Abținere? Împotrivă? 
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D-na Nesrin Geafar: 33 de voturi pentru. 

Dl. Lupu Mihai: Proiectul de hotărâre nr.26 privind acordarea unor stimulente financiare lunare 

personalului din cadrul Spitalului Clinic de Pneumoftiziologie Constanța pentru anul 2024. 

- Vot, vă rog! Cine este pentru? Abținere? Împotrivă? 

D-na Nesrin Geafar: 33 de voturi pentru. 

Dl. Lupu Mihai: Punctul 14, Proiect de hotărâre nr. 27 privind repartizarea pe unități administrativ-

teritoriale a sumelor defalcate din T.V.A. pe anul 2024, pentru finanțarea cheltuielilor privind drumurile 

județene și comunale. 

- Vot, vă rog! Cine este pentru? Abținere? Împotrivă? 

D-na Nesrin Geafar: 33 de voturi pentru. 

Dl. Lupu Mihai: Punctul 15, Proiect de hotărâre nr. 28 privind repartizarea pe unități administrativ-

teritoriale a unor sume din cote defalcate din impozitul pe venit în anul 2024 pentru susținerea programelor 

de dezvoltare locală, pentru susținerea programelor de infrastructură care necesită cofinanțare locală, 

precum și pentru cheltuielile de funcționare pe care unitățile administrativ-teritoriele din județ, în mod 

justificat, nu le pot finanța din veniturile proprii și din sume defalcate din taxa pe valoarea adăugată pentru 

echilibrarea bugetelor locale. 

- Vot, vă rog! Cine este pentru? Abținere? Împotrivă? 

D-na Nesrin Geafar: 33 de voturi pentru. 

Dl. Lupu Mihai: Punctul 16, Proiect de hotărâre nr. 29 privind aprobarea Bugetului de venituri și cheltuieli 

pe anul 2024 pentru Muzeul de Artă Populară Constanța.  

D-na Nesrin Geafar: Voi da citire amendamentului formulat. La capitolul de cheltuieli 20.30.01 – Reclamă 

și Publicitate suma propusă de 100.000,00 lei se reduce la 10.000,00 lei diferența de 90.000,00 lei se alocă 

la capitolul de cheltuieli 20.02 – Reparații curente. 

Dl. Lupu Mihai: Eu am să vă spun câteva lucruri. Am luat acest muzeu ca să completez oferta acestui județ, 

îmi asum acest amendament. Banii aceștia pe care dumneavoastră i-ați tăiat de Muzeul de Artă Populară, 

toți banii aceștia pe care i-au propus, sunt din veniturile lor proprii, nu sunt alocări bugetare. Ar fi avut 

nevoie pentru tipărirea de bilete, ar fi avut nevoie de absolut multe pentru promovarea acestui muzeu dar, 

asta este voința dumneavoastră. Supun votului, în integralitate, proiectul privind bugetul de venituri și 

cheltuieli al Muzeului de Artă Popuară 

D-na Topolov Gianina Ionela: Domnule președinte pot să iau cuvântul? 

Dl. Lupu Mihai: Vă rog, că ați făcut amendametul. 

D-na Topolov Gianina Ionela: Ieri, la comisie, am purtat discuții cu managerul și cu directorul economic, 

am ajuns la concluzia că Muzeul de Artă, este la momentul de față într-o mare degradare, în sensul că nu au 

extrem de multe lucruri care le-ar fi utile pentru dezvoltare și împreună cu ei am stabilit că cel mai bine este 

ca întâi să aranjeză muzeul, să facă lucruri bune acolo și după aceea să promoveze. În momentul de față nu 

prea au ce promova, pentru că au un deficit foarte mare de conținut, să zic așa, în tot ceea ce privește 

activitatea Muzeului de Artă, pentru că ei au fost vitregiți foarte mulți ani și nu au nimic acolo inclusiv 

vitrinele sunt de 30-40 de ani au un necesar și prioritatea lor este aceea de a face ceva în muzeu și după 

aceea să-l promoveze.  

Dl. Lupu Mihai: Bun. 

Dl. Palaz Claudiu – Iorga: Ați fost la putere, Doamne Iartă-mă! Până acum ce ați făcut, fraților? 

D-na Topolov Gianina Ionela: Muzeul de Artă a fost luat anul trecut, domnule Palaz, de către noi, dacă 

nu știți.  

Dl. Lupu Mihai: Bun. Rugămintea mea.. 

D-na Topolov Gianina Ionela: A fost luat anul trecut în iunie. 

Dl. Lupu Mihai: Vă rog frumos, dați-i microfonul domnului Palaz, dacă are considerente. Vreți să luați 

cuvântul. Domnule Palaz? 

Dl. Palaz Claudiu – Iorga: Văd că sunt la putere eu, deja, văd că alții sunt în opoziție. 
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Dl. Lupu Mihai: Bun! Asta înseamnă că nu trebuie să îl promovăm că nu e bun. Atunci nu mai dăm bani 

să nu îl mai promovăm deloc. Îl închidem și cel mai bine când o fi bun îl scoatem ca să îl vadă lumea, iile 

și tradițiile și popularitatea... Supun în integralitate proiectul de hotărâre, inclusiv acest amendament. 

Cine este pentru? Abținere? Împotrivă? 

D-na Nesrin Geafar: 33 de voturi pentru. 

Dl. Lupu Mihai: Punctul 17, Proiect de hotărâre nr.30 privind aprobarea Bugetului de venituri și cheltuieli 

pe anul 2024 pentru Complexul Muzeal de Științe ale naturii Constanța. 

Supun în integralitate votului dumneavoastră! Cine este pentru? Abținere? Împotrivă? 

D-na Nesrin Geafar: 33 de voturi pentru. 

Dl. Lupu Mihai: Punctul 18, Proiect de hotărâre nr.31 privind aprobarea Bugetului de venituri și cheltuieli 

pe anul 2024, pentru Teatrul de Stat Constanța. 

Vot vă rog! Cine este pentru? Abținere? Împotrivă? 

D-na Nesrin Geafar: 33 de voturi pentru. 

Dl. Lupu Mihai: Punctul 19, Proiect de hotărâre nr.32 privind Bugetul de venituri și cheltuieli pentru 

Unitatea de Asistență Medico-Socială Agigea, pe anul 2024. 

Amendamente? Vot vă rog! Cine este pentru? Abținere? Împotrivă? 

D-na Nesrin Geafar: 33 de voturi pentru. 

Dl. Lupu Mihai: Punctul 20, Proiect de hotărâre nr.33 privind aprobarea bugetului de venituri și cheltuieli 

al Spitalului Clinic Județean de Urgență „Sfântul Apostol Andrei” Constanța pe anul 2024. 

Amendamente? Vot vă rog! Cine este pentru? Abținere? Împotrivă? 

D-na Nesrin Geafar: 33 de voturi pentru. 

Dl. Lupu Mihai: Punctul 21, Proiect de hotărâre nr.34 privind aprobarea bugetului Centrului Școlar pentru 

Educație Incluzivă "Maria Montessori" Constanța pe anul 2024. 

Amendamente? Vot vă rog! Cine este pentru? Abținere? Împotrivă? 

D-na Nesrin Geafar: 33 de voturi pentru. 

Dl. Lupu Mihai: Proiect de hotărâre nr.35 privind aprobarea Bugetului Direcției Generale de Asistență 

Socială și Protecția Copilului Constanța, pe anul 2024. 

Amendamente? Vot vă rog! Cine este pentru? Abținere? Împotrivă? 

D-na Nesrin Geafar: 33 de voturi pentru. 

D-na Bercaru Nicoleta: Domnule președinte am solicitat.... 

Dl. Lupu Mihai: Da, aveți informare și dumneavoastră și toți avem informare și dacă doriți ca directorul 

sau președintele consiliului Drumuri Județene să vă citească sau să vă dea lămuriri, el cu siguranță o să vă 

dea lămuriri. Am cerut ca să fie scris, informare ca să primească și scris fiecare grup. 

D-na Bercaru Nicoleta: Da, aș vrea să îl prezinte domnul director dacă este aici. 

Dl. Lupu Mihai: Este aici bineînțeles, vă stă la dispoziție. Puneți întrebările care sunt necesare. Dar cred 

că rezultă foarte bine din materialul respectiv și toată lumea știe să citească o informare. Dacă domnul 

director vrea să dea citire .... 

D-na Bercaru Nicoleta: Nu contest capacitatea de a citi o informare.... 

Dl. Lupu Mihai: Poate să îl citească, dar.... acuma nu discutăm de capacitatea, pentru că nimeni nu 

evaluează nimic... ce capacități avem. Și problema este simplă, dacă trebuie să îl citească, îl citește, da!? Nu 

cred că o să vă placă foarte multe ce le auziți pe acolo. Dar eu.... e obligația dumneavoastră..... domnilor de 

la Drumuri Județene, să dați citire, să răspundeți tuturor întrebărilor consilierilor județeni! Aici! Da? 

Domul director! Domnul președinte de consiliu de administrație, vă rog frumos prezentați cele solicitate de 

doamna consilier Bercaru Nicoleta. 

Eu, pentru că nu era prins la ... diverse, pentru cei care nu vor să ... dea act, dar cred că interesează pe toată 

lumea. Declar ședința închisă, bineînțeles cu informarea domnului director și după care v-om trage niște 

concluzii vizavi de acest buget pe care l-am aprobat. Dar înainte de a-l lăsa pe domnul director general, 

vreau să vă spun că este pentru prima oară, absolut pentru prima oară de acum enorm de mulți ani, în care 

am avut această inițiativă de a ne băga peste tot ce înseamnă activitatea culturală a acestui județ. Niciodată, 
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nici în cele mai negre timpuri nu ne-am băgat peste managementul instituțiilor culturale, cum ne-am băgat 

acum, în prag de campanie electorală, motivându-se că promovarea nu trebuie să o faci, că e ... tăindu-se 

din promovarea acestui județ, care și așa era vitregit și așa era chinuit, cu toate păcatele lui ... în așa fel încât 

... nu-i nevoie ... dăm 10 lei să te promovezi la Muzeul de Artă Populară!? Imposibil să faci așa ceva. Pentru 

prima oară ... vă rog frumos ... pentru prima oară am acceptat toate astea pentru că eu trebuie să mă supun 

votului dumneavoastră. Este pentru prima oară de la o hotărâre dată acum enorm de muți ani, în care s-a 

desființat Centrul cultural de Conservare a Tradiției și ... le am aici dacă vreți să le citesc. Este pentru prima 

oară ... 

Dl. Palaz Claudiu – Iorga: Da! Puteți să citiți domnule președinte ... 

D-na Bercaru Nicoleta: Stați să citim la drumuri, stați la rând ... 

Dl. Lupu Mihai: Nu, nu, nu, vă spun eu! 

Hotărâre, începând cu data adoptării prezentei hotărâri se aprobă desființarea! Atenție! În 2004, acum 20 de 

ani, desființarea Centrului Județean de Conservare și Valorificare a Tradițiilor și Creației Populare 

Constanța! Da!? Și înființarea Centrului Județean pentru Conservarea și Promovarea Culturii Tradiționale 

Constanța. Este pentru prima oară, după 20 de ani în care ne batem joc. Deși am semnat, atenție! Deși am 

aprobat o strategie! Și pe turism în care sunt prinse obiectivele respective! Bun, e ... poate nu am dreptate 

poate nu e corect ce spun! Dar am vrut să știe toată lumea că e pentru prima oară când noi venim și amendăm 

instituțiile de cultură, da!? Instituțiile de cultură le amendăm, că știm mai bine decât managerii și decât cei 

care sunt acolo de o viață, cei mai bine pentru ei! 

Domnule director, dați citire, vă rog frumos! 

D-na Topolov Gianina Ionela: Domnule președinte dați-mi voie  să intervin că nu vreau să se interpreteze 

greșit! Nu!  

Dl. Lupu Mihai: Eu v-am spus, s-ar putea să greșesc! Nu am spus că am dreptate! Da!? Dar faptul că ... se 

spune și am auzit și eu cu urechile mele că eu am promovat aceste instituții, și-au dublat banii ca să își facă 

campanie Lupu ...  

D-na Topolov Gianina Ionela: ... Este problema dumneavoastră! ... 

Dl. Lupu Mihai: ... de aici problema dumneavoastră ... mă supun votului dumneavoastră ... veți face ce veți 

spune ... am atras atenția. 

Dl. Palaz Claudiu – Iorga: Domnule președinte! 

Dl. Lupu Mihai: Vă rog! 

Dl. Palaz Claudiu – Iorga: Doamna Topolov crede că firma care se ocupă de publicitate, la Muzeul de 

Istorie de exemplu, separat vă face dumneavoastră campanie electorală. Nu cred așa ceva!? 

Dl. Lupu Mihai: De ce nu credeți domnule? 

Dl. Palaz Claudiu – Iorga: A e adevărat!? Doamne! E prima dată când ... cum ... înseamna ... colegii de la 

PNL au avut dreptate. 

D-na Topolov Gianina Ionela: Domnule președinte, în primul rând nu am spus așa ceva! În al doilea rând 

dați-mi voie să vă spun că nu s-au luat acei bani din buget. Acei bani au rămas în instituție. 

Dl. Lupu Mihai: Acei bani care înseamnă promovarea județului? Doamnă s-au luat! 

D-na Topolov Gianina Ionela: În al treilea rând ...  

Dl. Lupu Mihai: Adică ce să spun? Că noi plătim presa ca să ... de aia nu vreți să le dați bani? 

D-na Topolov Gianina Ionela: În al treilea rând știți foarte bine că s-au alocat în buget 57.000 de lei pentru 

o deplasare la Lisabona, în care să promoveze instituția. 57.000 lei! Deci nu puteți să spuneți că i-am tăiat 

banii din buget. Nu! Doar am discutat ce priorități au! Considerăm că e mult mai important ... 

Dl. Lupu Mihai: Dacă v-ar fi interesat v-ați fi dus să vedeți despre Muzeul de Istorie care i-ați tăiat banii, 

ce succes a avut la Roma anul trecut. 

D-na Topolov Gianina Ionela: Ce succes domnul președinte cad vitrinele acolo! 

Dl. Lupu Mihai: A fost la cea mai mare expoziție a României la Roma și la Madrid! Dacă nu v-ați uitat, 

nu ați avut curiozitatea! 
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D-na Topolov Gianina Ionela: Avem aici membru în CA, care poate spune! Te rog Dana, ești membru în 

CA! 

D-na Constantinescu Dana Mariana: Da! Așa este! E într-o situație ... 

D-na Topolov Gianina Ionela: ... deplorabilă! 

Dl. Lupu Mihai: Bun! Le închidem pe toate ... și până vom reuși ... le arătăm oamenilor, așa e cel mai bine 

după dumneavoastră. Bun! Am închis subiectul! 

D-na Topolov Gianina Ionela: ... necesitățile sunt altele decât o sumă pentru promovare! Nu li s-a luat nici 

un ban la nici o instituție! 

Dl. Lupu Mihai: Nu ne trebuie promovare! 

Dl. Palaz Claudiu – Iorga: Domnul președinte, după constatarea incompatibilității doamnei Topolov o să 

avem liniște! 

Dl. Barață Bogdan Dumitru: Domnule președinte! Sunteți președintele ședinței permiteți-mi un cuvânt în 

replică! Atât! 

Dl. Lupu Mihai: Vă rog domnul avocat ... 

Dl. Barață Bogdan Dumitru: Stimați colegi, domnule președinte! Trebuie punctat ceea ce colegul nostru 

Filipescu a adus în discuție foarte corect. Banii pentru publicitate trecuți la acel capitol de cheltuieli, nu s-

au tăiat, cum doriți să fie perceput, s-au lăsat, s-au lăsat la nivelul anului 2023 în condițiile în care toate, dar 

toate, instituțiile de cultură la care s-a făcut amendament, nu cheltuiseră integral același buget alocat pentru 

2023. 

Acum, observația de principiu a domnului președinte că s-ar fi putut anul ăsta face mult mai multe, ar putea 

fi corectă, dacă, și cred că colegul nostru Claudiu Palaz este în asentimentul meu când spun asta, dacă 

informarea aparatului de specialitate și a managerilor în cauză, pe obiectivele pe care și le propun cu privire 

la aceste cheltuieli ar fi fost făcută. Cât timp nu a fost făcută cu asumarea unor obiective, domnule vrem să 

facem asta în plus, eu personal, este pentru prima oară când aud de realizarea site-ului din acel buget pentru 

MINAC. Dar, lipsa asta de comunicare nu ni se poate imputa, reaua voință, cu atât mai puțin, pentru că repet 

și cu asta închei, 2024 nu presupune mai puțini bani pentru aceste instituții, presupune aceeași bani alocați 

în 2023, bani care nu fuseseră cheltuiți integral în 2023. Vă mulțumesc că m-ați ascultat! 

Dl. Lupu Mihai: Din păcate dacă v-ați fi uitat pe strategia și obiectivele pe care le-ați aprobat v-ați fi dat 

seama de ce ați aprobat și de ce e nevoie ca să le promovăm. Din păcate, am aprobat o strategie de dezvoltare 

durabilă a județului cu niște obiective și pe turism și pe toate astea și dumneavoastră spuneți că nu sunteți 

informat de către instituțiile pe care le avem în subordine. Vă rog, mulțumesc! 

Dl. Răzvan Filipescu: Domnul președinte, cu riscul.... 

Dl. Lupu Mihai: Vreau să nu mai intrăm în polemică azi, eu vă spun foarte clar, dumneavoastră spuneți că 

s-au luat ... dacă spuneți dumneavoastră că 10.000 de lei a avut bugetul Muzeul de Artă Populară anul trecut 

și nu trebuie să primească, anul trecut înseamnă că nu au avut nimic. 

Dl. Răzvan Filipescu: Am impresia că vă victimizați gratuit, și pornind de la un caz începeți să generalizați. 

Dacă vreți să vorbesc pe strategia de dezvoltare a județului, o să vă aduc aminte că încă din 2021 v-am rugat, 

v-am scris și înregistrat la cabinetul dumneavoastră, să introduceți satul pescăresc de la Ghindărești. Și acum 

am văzut, că de exemplu, promovați un punct de debarcare. Nu are nicio logică. Din 2021 și până astăzi nu 

m-a chemat nimeni să discutăm o strategie coerentă de dezvoltare în zona Ghindărești. Deci haideți să nu 

mergem ... că dacă vreți să discutăm, să facem o dezbatere publică ...  

Dl. Lupu Mihai: Domnul Filipescu, chiar nu am stat de vorbă noi!? Nu am fost noi împreună și am ajutat 

la Ghindărești? De ce spuneți? Nu am fost împreună? Nu știți că le-am prelungit acolo cheul la Ghindărești? 

Despre ce vorbim? 

Dl. Răzvan Filipescu: Stați puțin ... unde este prins astăzi în lista de investiții publice a județului Constanța 

satul pescăresc de la Ghindărești? 

Dl. Lupu Mihai: Domnul Filipescu, noi ne ducem că am aprobat 998 de obiective. Da!? 

Dl. Răzvan Filipescu: ... vă victimizați, ați făcut niște afirmații eronate care au lăsat să se ducă la o 

eventuală manipulare ...  
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Dl. Lupu Mihai: Nu e adevărat! Eu v-am spus un singur lucru ... 

Dl. Răzvan Filipescu: Haideți să vedem stadiul de îndeplinire al strategiei de dezvoltare ... 

Dl. Lupu Mihai: Obiectivele, nu stadiul. Obiectivele îndeplinite. 

Dl. Răzvan Filipescu: Nu, haideți să vedem ce v-ați asumat. Eu v-am spus și atunci. Ați făcut o strategie 

cu o mie și ceva de proiecte, preluate de la primării în loc să avem o strategie generală. Din punctul meu de 

vedere a fost greșit abordat de la început. Dar dacă vreți haideți să facem, când vreți dumneavoastră, o 

ședință extraordinară, să vorbim despre stadiul realizării strategiei. 

Dl. Lupu Mihai:  Cu siguranță! Vom chema cei care sunt ... și-am dat cu autoritate ... cei care trebuiau să 

informeze de implementarea obiectivelor în strategie și va trebui să vă spună. Mulțumesc frumos! 

 

Diverse:  

Raportul la interpelarea doamnei consilier Bercaru Nicoleta și răspunsul domnului director general 

Zagon Gabriel Răzvan. Sunt consemnate pe scurt discuțiile purtate, după cum urmează: 
1. La data de 30.10.2023 a intrat în vigoare Legea 296/2023 privind unele măsuri fiscal-bugetare pentru 

asigurarea sustenabilităţii financiare a României pe termen lung. Potrivit reglementărilor acestui act normativ-art. 

Art. XXXI alin. (1): 

,,Începând cu data intrării în vigoare a prezentei legi, numărul consilierilor din cadrul cabinetelor preşedinţilor 

consiliilor de administraţie, preşedinţilor, vicepreşedinţilor, directorilor generali, directorilor generali adjuncţi, 

precum şi din alte cabinete ale conducătorilor de la nivelul operatorilor economici se reduce cu 50% din numărul de 

posturi aprobate." 

Organigrama și Statul de funcții al societății Drumuri Județene Constanța SA, înainte de intrarea în vigoare a Legii 

nr. 296/2023, prevedea un număr de 5 asistenți manageri/consilieri. 

Însă, având în vedere prevederile legale anterior citate, s-a procedat la reducerea cu 50% a numărului de posturi de 

asistent manager/consilieri aprobate, în urma modificărilor rămânând doar două astfel de posturi. 

Precizam ca posturile de asistent manager/consilieri nu sunt ocupate de personal nou angajat in cadrul Societatii, 

ci fac parte din cadrul salariatilor preexistenti. Cât despre remunerația oricărui angajat din cadrul societății Drumuri 

Județene Constanța SA, se impune a cita din cuprinsul Contractului Colectiv de Muncă. Astfel, potrivit dispozițiilor 

art. 86.1 din Contractul Colectiv de Muncă aplicabil la nivelul societății: ,,Salariile au caracter confidențial, 

responsabilitatea păstrării caracterului confidențial al acestora revenind ambelor părți. Divulgarea salariului de 

către salariat către terțe părți reprezintă abatere disciplinară." 

La nivelul societății Drumuri Județene Constanța SA salariile sunt confidențiale, motiv pentru care, având în 

vedere sancțiunea abaterii disciplinare în caz de divulgare, atare informații nu pot fi puse la dispoziție unei persoane 

ce este terț față de raportul juridic contractual de muncă. 

În ceea ce privește tipurile de contracte de muncă încheiate la nivelul societății, precizăm că acestea sunt încheiate, 

de regulă, pe perioadă nedeterminată, caracterul determinat al unui contract individual de muncă fiind excepțional, 

acolo unde legea ori alte reglementări impun o atare durată. Cele două posturi de asistent manager/consilier de la 

nivelul societății sunt încheiate pe durată nedeterminată. 

Cu trimitere la compensarea în bani a concediului de odihnă, atât prevederile Contractul Colectiv de Muncă 

aplicabil la nivelul societății, cât și prevederile din Codul Muncii (art. 146) instituie reglementările specifice unei 

atare compensări. Cu alte cuvinte, în situația în care se identifică o cerere/situație de compensare în bani a concediului 

de odihnă, acestea se vor soluționa prin aplicarea prevederilor în materie. Cât despre valoarea unei atare compensări 

în bani a concediului de odihnă, și de această dată facem trimitere la caracterul confidențial al lor, conform 

prevederilor Contractului Colectiv de Muncă aplicabil la nivelul societății. 

 2. Pentru a observa litigiile în care societatea Drumuri Județene Constanța SA este parte, respectiv pentru o putea 

observa implicațiile și detaliile unor atare litigii și întrucât existența litigiilor este publică și poate fi accesată și pe 

portalul instanțelor de judecată, vă punem la dispoziție, sub formă tabelară, o situație detaliată a acestora. 

 3. La nivelul societății, acolo unde prevederile legale impun, plățile sunt efectuate după ce în prealabil se obține 

viza CFP.  

În anul 2023, în cadrul societății Drumuri Județene Constanța SA, nu au fost înregistrate refuzuri la viza de control 

financiar preventiv propriu. 

 4. Luând în considerare organigrama societății Drumuri Județene Constanța SA, Regulamentul Intern al acesteia, 

Procedura de lucru denumită Evaluarea performanțelor profesionale, Cod: PL- RAJDP=02, ediția 5, revizia 2, cât și 

pentru a respecta drepturile salariaților, pentru conferirea siguranței și confortului în desfășurarea raporturilor de 



17 
 

serviciu, prin prisma intenției societății de menținere a unui climat favorabil salariaților în desfășurarea relațiilor de 

serviciu, dar și ca urmare a faptului că au fost manifestate punctual nemulțumiri cu privire la rezultatele inițiale ale 

evaluării și modul de realizare al acesteia, societatea a luat decizia ca activitatea de reevaluare să se reia ulterior, 

urmând ca după reluarea procedurii, angajații să fie invitați la discuțiile libere cu privire la îndeplinirea sarcinilor de 

serviciu, în acord cu Procedura de lucru-Evaluarea performanțelor profesionale, Cod: PL-RAJDP=02, ediția 5, revizia 

2. 

 5. Fișele de post au fost întocmite în acord cu prevederile în materie, însoțesc contractele individuale de muncă  și 

sunt expresia negocierilor dintre angajator și angajați, asumate prin semnătură de către aceștia din urmă. 

Precizăm că au fost situații în care s-a procedat la actualizarea fișelor de post (urmare a transformării RAJDP 

Constanța în societate pe acțiuni, urmare a stabilirii unor atribuții conform cunoștințelor dobândite prin cursurile de 

specializare suportate de societate etc.), însă, acolo unde a existat un refuz din partea angajaților, acestea nu au fost 

asumate prin semnătură de către aceștia, neexistând posibilitatea legală a angajatorului în a-i obliga de o atare manieră. 

La data prezentei, nu există litigii care să implice aspecte privind cele semnalate de dumneavostră la acest punct.  

 6. Societatea Drumuri Județene Constanța SA nu este titulara niciunui contract de locațiune vizând vreun 

,,apartament închiriat,,. 

 7. La nivelul societății Drumuri Județene Constanța SA nu există carduri de protocol. 
Astfel cum am indicat și la punctul 3, plățile efectuate de societate sunt realizate cu viza CFP, acolo unde 
prevederile legale impun expres o atare solicitare. 
 8. Contractele Media la care se face referire la acest punct au fost încheiate de societate în acord cu 
prevederile legislației aplicabile în materia achizițiilor publice (Legea nr. 98/2016). 
Vă indicăm faptul că plățile realizate către cocontractanți au fost supuse controlului financiar preventiv 
propriu. 
Dl. Mihai Lupu: Declar ședința închisă! Vă mulțumesc! Și vă urez mult succes în acest an!    

 

 

 

 

 

 

       Președinte,                                                                                 Secretar general al județului, 

      Mihai Lupu                                                                                               Nesrin Geafar 

           

 

 

 

 

 

  

           Întocmit, 

Inspector SAPRIAONG 

       Raluca Sorescu 

 


